

Intensive Verbindungen

Close connections

Dr. Christian Bierögel zum Honorar-Professor für „Werkstoffdiagnostik – Werkstoffprüfung“ an der TU Wien bestellt | Dr. Christian Bierögel appointed Honorary Professor of "Materials Diagnostics and Materials Testing" at the Vienna University of Technology



Prof. Dr.-Ing. Christian Bierögel, wissenschaftlicher Oberassistent an der Martin-Luther-Universität Halle-Wittenberg, Leiter des Prüflabors „Mechanische Prüfung von Kunststoffen“ und des Innovationslabors „Zerstörungsfreie Kunststoffprüfung (ZfP)“ im Kunststoff-Kompetenz-Zentrum KKZ Halle-Merseburg und Mitglied der Akademie Mitteldeutsche Kunststoffinnovationen (AMK) wurde in einem Festakt am 4. Juni 2013 zum Honorarprofessor für „Werkstoffdiagnostik – Werkstoffprüfung“ an der TU Wien bestellt. Damit wird die langjährige intensive Zusammenarbeit auf dem Gebiet der Forschung zwischen der Professur Werkstoffprüfung/Werkstoffdiagnostik am Zentrum für Ingenieurwissenschaften der Martin-Luther-Universität Halle-Wittenberg und dem Lehrstuhl Nichtmetallische Werkstoffe am Institut für Werkstoffwissenschaft und Werkstofftechnologie der Technischen Universität Wien um das Gebiet der Lehre erweitert.

Unter dem Dach des KKZ arbeiten neben den bereits in die Gründung involvierten Professuren Kunststofftechnik sowie Werkstoffprüfung/Werkstoffdiagnostik der Universität Halle-Wittenberg und Organische und Makromolekulare Chemie sowie Struktur der Materie/Werkstoffphysik der Hochschule Merseburg (FH) auch die An-Institute - Institut für Polymerwerkstoffe e. V. und Polymer Service GmbH der Universität Halle-Wittenberg sowie das An-Institut Funktionelle Materialien und Hilfsstoffe e. V. der Hochschule Merseburg und der Förderkreis Kunststoffe und Umwelt Merseburg e. V. Dieser Wissenschaftsverbund hat sich zur Aufgabe gestellt, anwendungsorientierte Forschung auf dem Gebiet der Polymerwerkstoffe und Kunststofftechnik zu fördern, den Transfer von Know-how und Forschungsergebnissen in die Industrie zu gewährleisten, sich in die Aus- und Weiterbildung auf dem Gebiet der Polymerwerkstoffe und Kunststofftechnik einzubringen sowie die Kooperation mit anderen Forschungseinrichtungen

gen und Integration in fachspezifische Netzwerke (Kompetenznetzwerk für Angewandte und Transferorientierte Forschung – KAT, Polykum) zu unterstützen.

Prof. Dr. Christian Bierögel, senior scientific assistant professor at the Martin Luther University in Halle-Wittenberg, Director of the Test Laboratory for the "Mechanical Testing of Plastics" and of the innovation laboratory for "Destruction-free Plastics Testing (ZfP)" in the Plastics Competence Center (KKZ) at Halle-Merseburg and member of the Academy of Central German Plastics Innovations (AMK), was appointed Honorary Professor of "Materials Diagnostics and Materials Testing" at the Vienna University of Technology in a ceremony held on June 4, 2013. This means that the many years of intensive research collaboration between the Department of Materials Testing and Materials Diagnostics at the Center for Engineering Sciences at the Martin Luther University of Halle-Wittenberg and the Chair of Non-metallic Materials at the Institute for Materials Sciences and Materials Technology at the Vienna University of Technology has been extended to include teaching too.

The umbrella of the KKZ covers work carried out by the Departments of Plastics Technology and of Materials Testing/Materials Diagnostics at the University of Halle-Wittenberg, together with the Departments of Organic and Macromolecular Chemistry and of the Structure of Material/Materials Physics at Merseburg University (FH), which were instrumental in founding the KKZ, as well as by the Associated Research Institute for Polymer Materials and Polymer Service GmbH at the University of Halle-Wittenberg and by the Associated Research Institute for Functional Materials and Auxiliary Materials at the University of Merseburg together with the Merseburg Society for the Promotion of Plastics and the Environment. This scientific association has given itself the tasks of promoting application-oriented research in the field of polymer materials and plastics technology, of guaranteeing research and knowledge transfer to industry, of playing a part in training and advanced training in polymer materials and plastics technology, and of supporting cooperation with other research institutes and integration in subject-specific networks (the Competence Network for Applied and Transfer-oriented Research – KAT, Polykum).

Das 2007 gegründete Kunststoff-Kompetenz-Zentrum KKZ Halle-Merseburg bündelt vielfältige Aktivitäten der Region im Bereich Lehre, Forschung und Technologietransfer.

Foto: Hochschule Merseburg

The Halle-Merseburg Plastics Competence Center (KKZ), founded in 2007, combines various activities in the region in the fields of teaching, research and technology transfer.

Photo: Merseburg University

Weitere Informationen
Further information:
www.kkz-halle-merseburg.de